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ByiaAe m MUHUcrapcTBa no tom nmaHay? FIoa KaKBMM OKO/iHOcruMa je aaK/byneH yroBop ca BeKTpoM 
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ycAOBMMa re ce paAM o cyMhbMBOM nocAy m Aa Aanac AVryjc SMUjeMMAMOHCKe Manoce no 
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 Poslanik Marko Milačić (nezavisni poslanik Prave Crne Gore) 

 Podgorica, 23.03. 2021.  

 

SKUPŠTINA CRNE GORE  

-n/r predsjedniku Aleksi Bečiću -  

 

Na osnovu članova 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
gospodinu Aleksandru Stijoviću, ministru poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede u Vladi Crne Gore, postavljam sljedeće 

 

POSLANIČKO PITANJE 

 Poštovani ministre Stijoviću, 

Koji je trenutno status  koncesionog ugovora sa Vektrom Jakić 
d.o.o. i kakvi su planovi Vlade i Ministarstva po tom pitanju? Pod kakvim 
okolnostima je zaključen ugovor sa Vektrom Jakić d.o.o? Da li su se ikad 
stekli uslovi za raskid ovog ugovora? Da li kompanija i dalje uništava naše 
prirodne resurse i životnu sredinu od čega ima korist samo uski krug 
povezanih lica? Šta ste preduzeli da se zaštite šume i spriječite dalje 
nanošenje štete od ove kompanije za šumske resurse i budžet Crne 
Gore?  

Odgovor tražim u pisanoj formi. 

Obrazloženje: 

Javnosti je dobro poznata činjenica da je fabrika za preradu drveta 
u Pljevljima, koja je najavljena kao značajna investicija i da su joj date 
vrijedne koncesije pod povoljnim uslovima, te se radi o sumnjivom poslu 
i da danas duguje višemilionske iznose po različitim osnovama.  



S druge strane, pomenuta kompanija nastavlja nekontrolisanu 
eksploataciju šuma čime uništava naše prirodne resurse i životnu 
sredinu, od čega koristi ima samo uski krug povezanih lica, dok 
generacijama koje dolaze ostavljamo posječene šume i neizgrađene 
industrijske kapacitete. 

 

         Poslanik  

         Marko Milačić 
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Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Marka Milacida

Poslanik Marko Milacic je u pisanoj formi, na osnovu dlana 188. stav 2. poslovnika Skupstine 
Crne Gore, postavio sledece pitanje na koje trazi odgovor, u pisanoj formi, od strane Ministra
poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede mr Aieksandra Stijovida, kao nadleznog za oblast sumarstva i 
drvoprerade:

poslaniCko pitanje

Kojije trenutno status koncesionog ugovora sa Vektra Jakic d.o.o. i kakvi su planovi VIode i 
ministarstva po tom pitanju? Pod kokvim okolnostima je zakijucen ugovorsa Vektrom Jakic d.o.o.? Da 
lisuse ikada stekliusioviza raskidovog ugovora?Da likompanija idalje unistava naseprirodr)e 
i zivotnu sredinu od £ega ima korist samo uski krug povezanih lica?Sta ste preduzeli da se zastite sume 
i sprijecite dalje nanosenje state od ove kompanije za sumske resurse i budzet Crne Gore?

Na postavijeno pitanje dajemo slededi

resurse

ODGOVOR

Ugovor izmedu „Vektra Jakid" d.o.o. Pljevija i Uprave za sume koji je zakijuden 2007. godine, 
period od 30 godina, raskinut je 2019. godine konadnom odiukom ovog ministarstva 

postupku. Trenutno su u toku sporovi kod Upravnog i Privrednog suda, radi utvrdenja da li je ugovor 
na snazi, po tuzbama „Vektra Jakid" d.o.o. Pljevija, koja je i pored toga sto krsila odredbe koncesionog 
ugovora bila izdejstvovala privremenu mjeru zabrane ometanja u vrsenju korisdenja suma kod 
Privrednog suda Crne Gore. To znadi da je Uprava za sume bila onemogudena da raspolaze ovim 
§umama, sprovodi sanitarne i uzgojne mjere koje koncesionar nije sprovodio i da ostvaruje prihode od 
korisdenja suma.

na
u upravnom

Ovih dana se ocekuje presuda Upravnog suda po pitanju raskida koncesionog ugovora, kao i 
rjesenje Vijeca Privrednog suda po prigovoru „Vektre Jakid" na ukidanje privremene mjere, od cega 
zavise nasi dalji koraci, a svakako nam je plan da sprijecimo dalju devastaciju sume na tom podrucju i 
korisdenje suma od strane koncesionara koji duguju drzavi vise miliona 
koncesione naknade. Ministarstvo poljoprivrede, Sumarstva i vodoprivrede kroz Program gazdovanja 
sumama za 2021. godinu koji usvaja Vlade Crne Gore stvara mogudnosti za sanaciju stanja Suma na 
koncesionom podrucju „\/ektra Jakid" d.o.o., gdje je zdravstveno stanje suma znacajno pogorsano. 
Sprovodenje uzgojnih mjera i mjera sanacije suma oStecenih sumskim pozarima usied cijeg 
nesporovodenja je takode nastala visemilionska Steta, postavijeno je kao prioritet za naredni period. 
Prioritet je i sprovodenje mjera na zastiti suma od posledica suSenja suma koje je najvise zahvatilo 
prostor planine LjubiSnja, gdje se nalaze izuzetno vrijedni sumski kompleksi. Osim navedenog "Vektra 
Jakid"

eura na ime neplacene

u kontinuitetu krsi odredbe o izgradnji i odrzavanju sumskih puteva i na nacin sto je umjesto da 
izgradi 155 kilometara sumskih puteva izgradila ukupno 35 kilometara. Takode, "Vektra Jakid" nije
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========

novesome na mjest. posjecene jerje od pocetka trajanja ugovora trebalazasaditi 3.143 hektara novih 
Suma, a zasadila je svega 319 hektara odnosno ispunila je svega 10,1% ugovorene obaveze

Kada su u pitanju usiovi pod kojima je zakijucen ugovor i proposti u realizaciji istog to najbolje 
pokazuje hronologija koju prikazujemo u nastavku.

nije dala saglasnost prije zakijucenja Ugovora, vec se naknadno saglasila sa 
Ugovorom kojtje Uprava za Some oeovlaSceno zakijucila sa nepostojedm pravnim licem, budud da u 
trenutku dodjeljivanja koncesije i zakijucenja 
registar prtvrednih sudbjekata - CRPS;

^ - Po zakijueenju ugovora nije dostavijena garandja za dobro izvrsenje posla, alt je
umjesto raskida ugovora, suprotno ugovornim odredbama, data suma na koriScenje putem prtloga 
ugovora za koje se ne zna kada su sastavljeni jer nemaju datum, nijesu ovjereni, niti potpisani ni od 
jedne ugovorne strane i nijesu zavedeni 
isprave;

Vlada

ugovora „Vektra Jakic" D.O.O.PljevIja nije bila upisana u

u djelovodniku, odnosno nemaju eiemente vjerodostojne

Uprava za sume je vise puta mijenjala priloge Ugovora i umanjivala iznose u rjesenjima 
0 obracunatoj koncesionoj naknadi bez obrazlozenja i bez pribavijene saglasnosti Vlade, na kojt nadn 
je koriscenjem termina "prilog ugovora" obavijala poslove koje je mogla obavijati iskijucivo na osnovu
aneksa Ugovora i tako izbjegavaia proceduru zakijucenja aneksa u kojoj bi morala pribaviti saglasnost 
Vlade;

„Vektra Jakic"D.O.O. je krsila odredbe Ugovora i neplacanjem koncesione naknade u
duzemvremen5komperioduitoodmaja2009.godinedomaja2011godine,kaoiodkraja2011.godine
do 2018.godine, alt im je i pored toga uredno dodjeljivana nova drvna masa od strane Uprave za sume
umjesto da je pokrenut postupak raskida Ugovora i oduzimanje koncesije, sto je prema Ugovoru bila 
obaveza Uprave za sume;

Uprava za sume je samo u slucaju Vektre izmislila novi institut posredstvom koga j- 
umanjivala koncesionu naknadu razdvajajuci je na opstu i posebnu, a za sta nije bilo zakonskog osnova 
n.ti je bilo predvideno ugovornim odredbama, stavise to je suprotno clanu 33 t 52 Zakona o sumama i 
clanu 3 i 5 Ugovora o koncesiji kojim je definisana visina koncesione naknade i 
koncedenta.

I propisane obaveze 
za prihod od

najmanje 2,6 miliona eura samo zbog nezakonito obracunate koncesione naknade, koja je bez osnova 
umanjena;

Ovakvim nepostovanjem prednje navedenih odredbi drzava je uskracena

Uprava za sume nije pristupila raskidu koncesionog ugovora ni nakon uvodenja stecaja 
u „Vektra Jakic" D.O.O.PljevIja, a Sto je bila duzna u skladu 
osnov za raskid u usijed insolvenstnosti koncesionara;

sa ugovorom kojim je precizno propisan

Raskid Ugovora usiijedio je tek 24.05.2019. godine i tim povodom u toku je spor pred 
Upravnim sudom u kome je tuzeno Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, kao drugostepeni 
organ koji je postupao po zaibi koncesionara na prvostepeno rjeSenje Uprave za Sume;

Nakon pokretanja Upravnog spora na Predlog koncesionara Privredni sud donio je 
privremenu mjeru kojom je diiavi zabranio da koncesionara ometa u nesmetanom koriScenju i vrSenju 
prava koriscenja Suma u drzavnoj svojini svih drugih prava t radnji predvidenih koncesionim 
ugovorom, kao i da preduzima radnje koje mogu nanijeti Stetu „Vektra Jakic", a sve do pravosnaznog 
okonCanja postupka po tuzbi „Vektra Jakic" D.O.O.PljevIja radi utvrdenja da li je koncesioni 
snazi;

ugovor na

Tuzbu radi opravdanja privremene mjere „Vektra Jakic" D.O.O. Pljevija podnosi 
11.10.2019.godine u kom sporu je ZaStitnik imovinsko-pravnlh interesa Crne Gore predlozio prekid



postupka, a odrzano je samo pripremno rociSte zbog cega nije odiuceno 
postupka, dok je poziv za ■ 
zakazano za 18.03.2021.godine;

po predlogu za prekid 
odrzavanje novog rocista ovom Ministarstvu dostavijen 24.03.2021, a istoje

ZaStitnik imovinsko-pravnih interesa Crne Gore Privrednom sudu Crne Gore dana 
13.12.2019.godine podnio Je tuzbu sa predlogom za izdavanje privremene mjere obezbjedenja 
potraz.vaina drzave u iznosu od 6.392.405,21 eura na ime glavnog duga i 2.381.319,06 eura na ime 
obracunate kamate, all Prtvredni sud u ovom slocaju nije nasao da postoji opasnost da ce javni interes 
biti ugrozen, shodno cemu je odbio predlog kao neosnovan;

Uprkos cinjenici da je ugovor raskinut, prema podacima iz lzvje§taja o radu za 2020. 
godinu, Uprava za Some je sa „Vektrom Jakic" D.0.0, Pljevija zakijucila Sporazum na osnovu koga je

koriscenje luma u Podrucnoj jedinici Pljevija (gazdinske jedinice 
„Ljubisnja", Kovac" i „Ob2ir Buren") novom „ugovorenom bruto drvnom 
cijenama i usiovima koncesionog ugovora koji je raskinut 2019.godine.

Tokom 2020. godine Uprava za sume je omogucila „Vektra Jakic" D.0,0. Pljevija da vrsi 
avansna pladanja, a za Ita nema osnova u bilo kom proptsu, pa cak ni u odredbama raskinutog ugovora

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja za sve vrijeme trajanja Ugovora nikada 
nije izvriilo upravni nadzor nad radom Uprave za sume, a to i pored cinjenice da je to 2014. i 
2016,godine bila I preporuka Drzavne revizorske institucije, na koji nacin je propustalo da zaustavi 
nezakonito postupanje Uprave za sume. To nije udinio ni Koordinacioni tim za suzbijanje bespravnih 
aktivnosti u sumarstvu, koji je Ministarstvo obrazovalo 2009. godine, sa ciijem da izmedu ostaiog prati 
realizaciju koncesionih ugovora

masom u 2020, godini", po

Kao Ito je ved receno DRI je vise puta ukazivala na navedene nepravilnosti, ali je odgovarajuda 
reakcija upravnih organa izostala zbog cega danas imamo dug za koncesionu naknadu u iznosu od 
9 miiiona eura sa kamatom, a

skoro
procjenjuje se da se steta uvedava na iznos od 12 miiiona ukoliko 

uradunamo nesprovedenu sanitarnu sjedu, neodrzavane sumske saobradajnice, nerevitalizovane lume 
od pozara i nepolumijene prostore na kojima su nezakonitom sjecom devastirane sum 
svojini.

e u drzavnoj

Dakle, vezano za Vase drugo pitanje, navodimo da su same okolnosti pod kojima je zakijucen 
koncesioni ugovor krajnje upitne sa aspekta zakonitosti tada donijetih odiuka. Naime, Drzavna 
Revizorska Institucija je tokom postupka revizije date koncesije
Montenegro" d.o.o. Podgorica, osnivac „Vektre Jakic" nije dostavila na konkurs dokumentaciju u 
skiadu sa Zakonom o udesdu privatnog sektora u vrsenju javnih usiuga, kojom bi dokazala da ispunjava 
zakonske usiove za udesce na konkursu za dodjelu koncesije. Naime, kompanija "Vektra Montenegro" 
se do tada nije bavila sumarstvom i drvopreradom, nije dostavila podatke o poslovanju u proteklih pet 
godina ved samo za 2005. godinu, potvrde o tome da li duguje poreske i druge obaveze prema drzavi i 
lokainoj samoupravi, niti je dostavijen dokaz o pribavijenoj garanciji za dobro izvrienje ugovora.

Kada je u pitanju raskid koncesionog ugovora sa „Vektra Jakid" d. 
odmah po zakijucenju, s obzirom na to da „Vektra Jakid" d.o.o. ni tada ni do konacnog raskida ugovora 
nije dostavila garanciju za uredno izvrienje preuzetih obaveza, a krlenje ove odredbe je u clanu 11 
koncesionog ugovora predvideno kao jedan od 
sume je dodjeljivaia koncesionaru drvnu

utvrdila da kompanija "Vektra

O.O., on je morao biti raskinut

za raskid Ugovora. Uprkos tome, Uprava za
sve do 2018, godine. Navedenoje posebno znacajno 

kod cinjenice da je koncesionar kriio odredbe Ugovora i nije placao koncesionu naknadu u duzim 
vremenskim periodima i to od maja 2009. godine do maja 2011. godine, kao i od kraja 2011. godine pa 
sve do 2018, godine. To je dovelo do situacije da „Vektra Jakic" d

osnova
masu

.0.0. sada duguje blizu 9 miiiona eura 
samo po osnovu neizmirenih koncesionih naknada sa pripadajucim kamatama, a da je taj dug izvjesno 
nenaplativ. U prilog tome da podsjetimo da je Poreska uprava poCetkom 2020. godine trazila uvodenje 
stecaja u Vektra Jakid" d.o.o. o cemu Privredni sud jol nije odiucio.



■ =‘;rr=":r:,== -•=:;“:
kom predmetu je u kratkom roku odrzana rasprava i ocekujemo presudu-

- inidrao podnosenje predloga za ukidartje privremene mjere odredene od strane Privrednog
suda koja je omogucavala Vektri Jakic da sijece lume uprkos visemilionskim dugovima prema
drzav, i ocekujemo odiuku vijeca po prigovoru na rjesenje suda kojim je privremena mjera 
UKinUtd,

nalozilo Sumarskoj inspekdji da zaustavi sve aktivnosti na daljem koriSeenJu suma od strane
„Vektra Jakic" d.o.o. na koncesionom podrucju;
proslijediojenadleznomtuzilastvuinformacijuocinjenicnomstanjukoiesmoutvrdiliuvrsenju
redovnth poslova, sa dokumentacijom koja govori u prilog iznijetim navodima, kako bi isto 
preduzelo mjere i radnje iz svoje nadle^nosti radi utvrdivanja da li u navedenim radnjama i 
propustima ima eiemenata krivicnog djela.
Po pitanju daijih koraka u skladu sa vec navedenim planovima ovog Ministarstva usmjerenim 

podrucju trenutno situacija zavisi od postupanja Vijeca Privrednog suda po 
" na Rjesenje o ukidanju privremene mjere, jer bi eventuaino vracanje 

privremene mjere na snagu izazvalo novo ugrozavanje stanja suma i 
osusenih stabala, sto bi bilo

na zastitu suma u ovom
prigovoru „Vektre Jakic

nove desetine hiijada kubika 
skandaiu, s obzirom na to da „Vektra Jakic" d.o.o. preko sedam 

godina uzastopno nije placala ni cent koncesione naknade, kako je iz dokumentacije vezane za 
predmetnu koncesiju utvrdio i sam Privredni sud Crne Gore u RjeSenju kojim je ukinuo privremenu 
mjeru. Takode. od velikog znacaja ce biti i odiuka Upravnog suda koju ovih dana ocekujemo

sandar Stijovic




